

On motion of Brian White, it was agreed,—That the Chairman or the acting Chairman and two (2) other members of at least one of whom is a member of an opposition party be authorized to hold meetings in order to receive and authorize the printing of Evidence when a quorum is not present.

John Cole moved,—That the Chairman, the Vice-Chairman and one Member from each party appointed by the Chairman after the usual consultations with the Whips of the different parties, do compose the Subcommittee on Agenda and procedure.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Stanley Wilbee moved,—That the Committee retain the services of one or more Research Officers from the Library of Parliament, as needed, to assist the Committee in its work, at the discretion of the Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Joy Langan moved,—That during the questioning of witnesses at any meeting of this Standing Committee, there be allocated 15 minutes for the first questioner of each party and that thereafter, 10 minutes be allocated to each subsequent questioner or 10 and 5 or 10 and 10.

By unanimous consent, the Committee agreed to discuss this motion at a future date.

Brian White moved,—That, as established by the Board of Internal Economy, and if requested, reasonable travelling, accommodation and living expenses be reimbursed to witnesses who will have been invited and have appeared before the Committee, up to a maximum of three (3) representatives for any one organization.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Joy Langan moved,—That the Committee consider, where necessary, travel advances to groups or individuals invited to appear before it.

And debate arising thereon;

On motion of John Cole, it was agreed,—That the motion be tabled until next meeting after a report back from the Chairman as to whether that motion is within the mandate of the Committee and whether there is a mechanism in place.

On motion of Bruce Halliday, it was agreed,—That, whenever an Order in Council for appointment or a certificate of nomination for appointment is referred to the Committee, the Clerk of the Committee shall obtain and circulate to each Member of the Committee a copy of the curriculum vitae of each appointee or nominee.

On motion of Brian White, it was agreed,—That no smoking be allowed at the Committee meetings.

Sur motion de Brian White, il est convenu,—Que le président ou son suppléant et deux (2) autres membres du Comité, dont un membre au moins du parti de l'opposition, soient autorisés à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et en permettre l'impression en l'absence du quorum.

John Cole propose,—Que le président, la vice-présidente et un membre de chacun des partis, désigné par le président après les consultations d'usage avec les whips des divers partis, forment le Sous-comité du programme et de la procédure.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Stanley Wilbee propose,—Que le Comité, s'il le juge utile et à la discrétion du président, retienne les services d'un ou de plusieurs attachés de recherche de la Bibliothèque du Parlement pour l'aider dans ses travaux.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Joy Langan propose,—Que, lors de l'interrogatoire des témoins à toute séance du présent Comité permanent, quinze (15) minutes soient allouées au premier intervenant de chaque parti, puis dix (10) minutes par la suite à chaque autre intervenant.

Par consentement unanime, le Comité consent à débattre cette motion à une date ultérieure.

Brian White propose,—Que, conformément à la politique du Bureau de la régie interne et sur demande, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés de leurs frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables, à raison de tout au plus trois (3) délégués par organisme.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Joy Langan propose,—Que le Comité étudie, au besoin, la possibilité de verser des arrhes à d'acompte de voyage aux groupes ou aux particuliers invités à comparaître devant lui.

Un débat s'engage;

Sur motion de John Cole, il est convenu,—Que la motion soit déposée jusqu'à la prochaine séance qui suivra la réception d'un rapport du président sur la question de savoir si la motion se situe dans les limites du mandat du Comité, et s'il y a un mécanisme en place.

Sur motion de Bruce Halliday, il est convenu,—Que chaque fois qu'un décret du conseil afférent à une nomination ou qu'un certificat de décret du conseil afférent à une nomination est déféré au Comité, le greffier obtienne un exemplaire du curriculum vitae de chacune des personnes ainsi nommées, et en remette copie à chaque membre du Comité.

Sur motion de Brian White, il est convenu,—Que l'usage du tabac soit interdit au cours des séances du Comité.